
PROTOKÓŁ Nr VIII/2024 

 

z sesji Rady Gminy Radecznica, która odbyła się w dniu 26 listopada 2024 roku 

w godzinach: 11
04

 – 12
05

 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Radecznicy 

 

W obradach uczestniczyli: 

 

1. Chorzępa Łukasz                                      10. Pawelczyk Beata                

2. Gumieniak Jerzy                                       11. Poświatowski Mirosław  

3. Hadam Monika          12. Sołtys Janusz    

4. Jachymek Celina                                      13. Studziński Wiesław  

5. Kijek Zbysław           14. Sznitowska Laura     

6. Małysz Joanna                                          15. Zymon Marcin 

7. Mogielnicki Tomasz      

8. Nastaj Maciej      

9. Olech Jarosław                                                                      

 

Nieobecni Radni –Kijek Zbysław,  Nastaj Maciej, Zymon Marcin.  

 

ponadto w obradach uczestniczyli: 

 

Sołtysi Gminy Radecznica  

                         

1. Edward Polak - Wójt Gminy 

2. Beata Trochimiuk – Sekretarz Gminy  

3. Bożena Kiesz – Skarbnik Gminy 

 

 

Obrady sesji o godzinie 11
04  

otworzył Wiceprzewodniczący Rady Gminy Radecznica Pan 

Łukasz Chorzępa.. Stwierdził quorum 3 Radnych jest nieobecnych Obrady są prawomocne 12 

Radnych obecnych.  

Wiceprzewodniczący Pan Ł. Chorzępa powitał gości obecnych na sesji Pana Wójta Edwarda 

Polaka, Panią Sekretarz Beatę Trochimiuk, Panią Skarbnik Bożenę Kiesz i Sołtysów. 

Przystąpiono do odczytania porządku obrad.  

 

Proponuję następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja w sprawie uwag zgłoszonych do protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania Radnych. 



6. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał oraz działań prowadzonych w okresie 

między sesjami. 

7. Podjęcie Uchwał:  

a) w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2024 rok. 

b) w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej Gminy Radecznica. 

c) w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanego do obliczenia  

                     podatku rolnego na 2025 rok 

d) w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 

transportowych na rok 2025 

e) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

obowiązujących na terenie Gminy Radecznica na 2025 r. 

f) w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi 

g) w sprawie zmiany uchwały Nr LXIII.382.2023 z dnia 15 grudnia 2023 r. w 

sprawie przyznania dotacji celowej Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Znalezienia 

Krzyża Św. w Mokremlipiu na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się 

w ewidencji zabytków. 

h) w sprawie zmiany uchwały Nr LXIII.383.2023 Rady Gminy Radecznica z dnia 

15 grudnia 2023 r. w sprawie przyznania dotacji celowej Parafii 

Rzymskokatolickiej p.w. Znalezienia Krzyża Św. w Mokremlipiu na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków lub znajdującym się w ewidencji zabytków. 

8. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania. 

9. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o złożonych interpelacjach. 

10. Wolne wnioski i zapytania. 

11. Zamknięcie obrad. 

 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad.  

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. „Za” głosowało 12 radnych. Porządek obrad został 

przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.3.  

Brak uwag.  

 

Ad.4.  

Wiceprzewodniczący Pan Ł. Chorzępa powiedział, że w okresie międzysesyjnym odbyły się 

posiedzenia poszczególnych Komisji Rady Gminy Radecznica. 

 

22 listopada -  obradowały razem Komisja Rolnictwa Planowania i Budżetu oraz Komisja 

Rewizyjna.  

Komisja Rewizyjna dokonała: 

- kontroli realizacji wniosków składanych przez Radnych i Sołtysów, 



- kontroli wykorzystania dotacji udzielonych z budżetu Gminy dla Stowarzyszeń Gminy w 

2024 roku.  

Komisja Rolnictwa, Planowania i Budżetu   

- opiniowała stawki podatków i opłat lokalnych na 2025 rok, 

- zaopiniowała uchwały planowane do podjęcia na sesji Rady Gminy Radecznica dnia 26 

listopada 2024 roku.  

 

26 listopada – obradowały razem Komisja Kultury, Oświaty i Wychowania oraz Komisja 

Samorządowa i Socjalno-Społeczna.  

Wspólnym tematem posiedzenia było zaopiniowanie uchwał planowanych do podjęcia na 

sesji Rady Gminy Radecznica dnia 26 listopada 2024 roku.  

 

Ponadto Komisja Samorządowa i Socjalno-Społeczna przeanalizowała sytuacje materialną 

mieszkańców Gminy objętych pomocą materialną (podopiecznych GOPS) w II półroczu 2024 

roku.  

 

Ad.5.  

Radny Pan Jerzy Gumieniak – zgłosił ponownie sprawę uszkodzenia znaku w miejscowości 

Gruszka Zaporska.  

Radny Pan Jarosław Olech – zapytał czy ktoś czyta protokoły z Komisji, na których Radni 

obradują lub wyjeżdżają w teren? Zasugerował, że wnioski, które są składane nie są 

realizowane.  

 

Ad.6.  

Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie między sesjami przedstawił Pan Wójt Edward 

Polak.  

Pan Wójt powiedział, że ostatnia sesja Rady Gminy odbyła się 31 października 2024 roku i 

wszystkie uchwały podjęte na niej zostały przekazane do właściwych organów nadzoru.  

W dniu 5 listopada b.r. została podpisana umowa na dofinansowanie budowy zbiornika 

retencyjnego w miejscowości Gaj Gruszczański. Dofinansowanie wyniosło 500 000 złotych i 

pokrywa 100% kosztów które będą do poniesienia.  

Tego samego dnia został ogłoszony przetarg nieograniczony na wyłonienie wykonawcy tego 

zadania. Zgłoszone zostały trzy oferty i trwa w tej chwili ocena tych ofert. 

Ogłoszono przetarg na kompleksową dostawę energii elektrycznej do obiektów Gminy 

Radecznica. Wpłynęły dwie oferty. Najkorzystniejszą ofertę złożyła firma PGE- OBRÓT SA 

z Rzeszowa. na kwotę 295 000 zł.  

Została podpisana umowa z wykonawcą zadania budowa kanalizacji sanitarnej IV etap część 

II w miejscowości Radecznica wraz z przyłączami. – Konsorcjum firm Invest- Rine i Hydro- 

Term. Jest to ta sama firma co wygrała I część.  



Dnia 15 listopada w Bazylice Św. Antoniego w Radecznicy odbyła się uroczysta msza święta 

w intencji ojczyzny. Przed mszą świętą miały miejsce akademia uczniów szkoły w 

Radecznicy. Zaraz po mszy świętej odbył się koncert patriotyczny.  

Ukazała się informacja o naborze wniosków w ramach Krajowego Planu Odbudowy i 

Zwiększania Odporności. Nabór wniosków przeprowadzony zostanie od 16 grudnia b.r. do 17 

stycznia 2025 roku. Pan Wójt wyjaśnił jaka jest procedura składania wniosków.  

Został ogłoszony konkurs na Kierownika GOPS w Radecznicy. Wpłynęły dwie oferty i w tej 

chwili trwa ich ocena.  

Dodatkowo w listopadzie został opracowany projekt budżetu Gminy Radecznica na rok 2025 

i przesłany do RIO w Lublinie w celu jego zaopiniowania. Po 14 grudnia będzie opinia z RIO. 

Budżet ten będzie analizowany na posiedzeniach Komisji w grudniu.  

Stawki podatków nie uległy zmianie, pozostały na takim samym poziomie jak w 2024 roku.   

W związku z tym, że dnia 31 października b.r. została rozwiązana umowa z pracownikiem 

kasy na mocy porozumienia stron. Od 1 stycznia 2025 roku nie będzie kasy w Urzędzie 

Gminy. Wszystkie płatności będzie można realizować przelewami przez internet a w 

poszczególnych pokojach będą terminale płatnicze. Płatności gotówką będzie można dokonać 

w Banku Spółdzielczym w Radecznicy oraz na poczcie, bez żadnej prowizji.  

 

Ad.7.  

Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2024 rok – treść uchwały została odczytana 

przez Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Pana Łukasza Chorzępe.  

Wiceprzewodniczący Rady Pan Ł. Chorzępa zapytał, czy są pytania? 

Nie było pytań.  

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2024 rok. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. „Za” głosowało 12 osób, „przeciwko” - 0, 

„wstrzymało się” – 0. Uchwała została podjęta.  

b) w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej Gminy Radecznica - treść uchwały 

została odczytana przez Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Pana Ł. Chorzępe. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Ł. Chorzępa zapytał, czy są pytania? 

Nie było pytań. 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Radecznica. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. „Za” głosowało 12 osób, „przeciwko” - 0, 

„wstrzymało się” – 0. Uchwała została podjęta. 

 

 

 



c) w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanego do obliczenia  

             podatku rolnego na 2025 rok - treść uchwały została odczytana przez 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Pana Ł. Chorzępe.  

Wiceprzewodniczący Rady Pan Ł. Chorzępa zapytał, czy są pytania? 

Głos zabrał Radny Pan J. Olech – do czego są potrzebni Radni skoro 15 listopada projekt 

budżetu został wysłany do RIO w Lublinie? a Komisje obradują 20 lub 26 listopada. Czyli 

Rani nie maja żadnego wpływu na podejmowanie realnych stawek podatku?  

Pan Wójt powiedział, że w pewnym momencie ustaliliśmy, że podatki w tym roku pozostaną 

na takim samym poziomie i na tej podstawie został przygotowany projekt budżetu na 2025 

rok, który został przesłany do RIO. Jeżeli Radni podejmą inną uchwałę, wtedy budżet ten 

zostanie skorygowany. Nic jeszcze nie jest przesądzone.  

 

Radny Pan J. Olech - nic nie wie o tym, aby podatki pozostały na takim samym poziomie jak 

w 2024 roku. O tej informacji dowiedział się dopiero na Komisji Samorządowej i Socjalno-

Społecznej dziś przed sesją Rady.  

Pan Wójt powiedział że tego typu ustalenia były jakieś dwa miesiące wcześniej na Komisji 

Budżetowej w nieoficjalnej rozmowie.  

Konwersując dalej Radny Pan J. Olech zapytał czy jest to gdzieś zapisane w jakimś protokole, 

i na podstawie luźnej rozmowy nie można podejmować tak ważnych decyzji.  

Pan Wójt – Komisje Rolnictwa, Planowania i Budżetu oraz Rewizyjna przyjęły pozytywnie 

projekt w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanego do obliczenia podatku 

rolnego na 2025 rok. Także podobnie dzisiaj dwie Komisje zaopiniowały ten projekt 

pozytywnie.  

Radny Pan J. Olech – projekt ten został zaopiniowany pozytywnie dlatego, że Pani Skarbnik 

powiedziała że musi cały budżet od nowa liczyć i to już jest jakby za późno.  

Pan Wójt – jeżeli jest taka konieczność można to skorygować. Jeżeli mamy obniżać 

przychody Gminy wtedy musimy zrezygnować z inwestycji. Podsumowując stawki podatku, 

które mamy zostały uchwalone jeszcze w 2023 roku i Pan Radny J. Olech był wtedy w Radzie 

i mógł zabierać głos czemu tak wysokie podatki są uchwalane.  

 

Radny Pan J. Gumieniak odniósł się do wypowiedzi Radnego Pana J. Olecha – my nie 

jątrzymy, nie może być tak że zgłoszenie do 15 listopada nie ma konsultacji z Radnymi. 

Zgadza się z wypowiedzią Radnego Pana J. Olecha jeżeli ma to tak wyglądać to po co jest 

Rada dla statystyki? Trzeba rozmawiać z Radnymi na zasadzie wzajemnego szacunku.  

 

Pan Wójt – podkreślił jeżeli Rada nie podejmie dziś tej uchwały, wtedy będzie obowiązywała 

stawka GUS.  

 

Radny Pan J. Gumieniak – powiedział, że nie o tym rozmawiamy tylko o tym aby 

konsultować z Radnymi ważne kwestie bo Radni od tego są i nie mogą być pomijani.  

 



Pan Wójt na podstawie tego że od 2 lat stawki podatku są na tym samym poziomie i luźnej 

rozmowy z Radnymi pozostawił pozostawić ich bez zmian tak jak w latach ubiegłych. Z 

takimi stawkami został podjęty budżet na 2025 rok.  

 

Radny Pan J. Olech oznajmił, że od dwóch lat stawki, które GUS podawał znacznie rosły, 

teraz znowu stawki GUS obniża wiąże się to z ceną za 1 kwintal pszenicy. Kwestią o którą 

chodzi jest to że Radni powinni wiedzieć o proponowanych stawkach podatku przed 

wysłaniem wniosku do RIO. Na najbliższym posiedzeniu Komisji będzie procedowany 

budżet na 2025 rok do którego nic nie będzie można dodać bo wszystko jest policzone na 

podanych stawkach i zatwierdzone już przez RIO.  

 

Ponownie Pan Wójt powtórzył, że kilka miesięcy temu było ustalone, że kwestia podatków 

zostaje bez zmian i był ku temu pełny konsensus. Trzeba mieć na uwadze jaka była siła 

pieniądza w 2023 roku a jaka będzie w 2025 roku.  

 

Radny Pan J. Olech poprosił o to aby w przyszłym roku oficjalne konsultacje z Radnymi 

odbyły się przed wysłaniem wniosku do RIO.  

Pan Wójt oznajmił, że prawdopodobnie w przyszłym roku nie będziemy podatków 

podwyższać, a jak obniżymy je to z czego będziemy robić inwestycje?  

Radny Pan J. Olech nadmienił, że stawki podatków w innych Gminach są niższe niż u nas i 

kwestia symbolicznej obniżki o 10, 20 złoty byłaby zasadna.  

Pan Wójt zasugerował, że w poprzedniej kadencji trzeba było obniżyć stawki podatku a nie 

uchwalać je na tak wysokim poziomie.  

Na koniec Radny Pan J. Gumieniak odniósł się do wypowiedzi Pana Wójta – w odniesieniu 

do stawek, które były - po prostu była mnogość inwestycji, Gmina się rozwijała i kwestia ta 

była uzasadniona.  

 

Wiceprzewodniczący Pan Ł. Chorzępa zapytał czy jest potrzebna przerwa, przed 

głosowaniem tej uchwały?  

 

Radni oznajmili, że przerwa jest nie potrzebna.  

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

przyjmowanego do obliczenia  podatku rolnego na 2025 rok. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. „Za” głosowało 12 osób, „przeciwko” - 0, 

„wstrzymało się” – 0. Uchwała została podjęta.  

 

d) w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych 

na rok 2025 - treść uchwały została odczytana przez Wiceprzewodniczącego Rady 

Gminy Pana Ł. Chorzępe.  

Wiceprzewodniczący Rady Pan Ł. Chorzępa zapytał, czy są pytania? 

Nie było pytań.  



Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie określenia wysokości rocznych stawek 

podatku od środków transportowych na rok 2025.  

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. „Za” głosowało 12 osób, „przeciwko” - 0, 

„wstrzymało się” – 0. Uchwała została podjęta.  

 

e) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na 

terenie Gminy Radecznica na 2025 r. - treść uchwały została odczytana przez 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Pana Ł. Chorzępe.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Ł. Chorzępa zapytał, czy są pytania? 

Nie było pytań.  

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości obowiązujących na terenie Gminy Radecznica na 2025 r. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. „Za” głosowało 12 osób, „przeciwko” - 0, 

„wstrzymało się” – 0. Uchwała została podjęta.  

 

f) w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi - treść uchwały została odczytana przez 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Pana Ł. Chorzępe.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Ł. Chorzępa zapytał, czy są pytania? 

Nie było pytań.  

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. „Za” głosowało 12 osób, „przeciwko” - 0, 

„wstrzymało się” – 0. Uchwała została podjęta.  

 

g) w sprawie zmiany uchwały Nr LXIII.382.2023 z dnia 15 grudnia 2023 r. w sprawie 

przyznania dotacji celowej Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Znalezienia Krzyża Św. 

w Mokremlipiu na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w ewidencji zabytków - 

treść uchwały została odczytana przez Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Pana Ł. 

Chorzępe.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Ł. Chorzępa zapytał, czy są pytania? 

Radny Pan J. Olech oznajmił, że usłyszał, że uchwała wchodzi w życie z dniem 16 listopada, 

nie wie czy tak jest napisane.  

Wiceprzewodniczący Rady Pan Ł. Chorzępa oznajmił, że napisane jest, że uchwała wchodzi 

w życie z dniem podjęcia.  

Zapytał czy są jeszcze jakieś pytania?  

Nie było pytań. 

 



Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały Nr LXIII.382.2023 z 

dnia 15 grudnia 2023 r. w sprawie przyznania dotacji celowej Parafii Rzymskokatolickiej p.w. 

Znalezienia Krzyża Św. w Mokremlipiu na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w ewidencji 

zabytków.  

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. „Za” głosowało 12 osób, „przeciwko” - 0, 

„wstrzymało się” – 0. Uchwała została podjęta.  

 

h) w sprawie zmiany uchwały Nr LXIII.383.2023 Rady Gminy Radecznica z dnia 15 

grudnia 2023 r. w sprawie przyznania dotacji celowej Parafii Rzymskokatolickiej p.w. 

Znalezienia Krzyża Św. w Mokremlipiu na prace konserwatorskie, restauratorskie 

i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się 

w ewidencji zabytków - treść uchwały została odczytana przez 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Pana Ł. Chorzępe.  

Wiceprzewodniczący Rady Pan Ł. Chorzępa zapytał, czy są pytania? 

Nie było pytań. 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały Nr LXIII.382.2023 z 

dnia 15 grudnia 2023 r. w sprawie przyznania dotacji celowej Parafii Rzymskokatolickiej p.w. 

Znalezienia Krzyża Św. w Mokremlipiu na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w ewidencji 

zabytków.  

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. „Za” głosowało 12 osób, „przeciwko” - 0, 

„wstrzymało się” – 0. Uchwała została podjęta.  

 

Ad.8.  

Pan Wójt odpowiedział na zapytanie: 

- Radnego Pana J. Gumieniaka – jak będą wykonywane prace przy świetlicy wiejskiej w 

Gruszce Zaporskiej to wtedy i znak będzie naprawiony.  

- Radnego Pana J. Olecha – protokoły z Komisji powinni czytać Radni, którzy są na danych 

Komisjach aby sprawdzić czy wszystko co miało miejsce na posiedzeniu danej Komisji 

zostało zapisane. Osobiście Pan Wójt stara się być na każdym posiedzeniu Komisji i jest Mu 

wiadome jakie wnioski wpłynęły.  

Radny Pan J. Olech powiedział, że chodzi mu o Komisję wyjazdową, która miała miejsce 

bodajże w lipcu. Pan Wójt oznajmił, że nie był na tej Komisji.  

Radny Pan J. Olech poprosił aby Pan Wójt zapoznał się z tym protokołem.  

Ad.9.  

Brak  

Ad.10.  

Brak  

 



Ad.11.  

Wiceprzewodniczący Rady Pan Ł. Chorzępa z powodu wyczerpania porządku obrad  

zakończył obrady VIII sesji Rady Gminy Radecznica dnia 26 listopada 2024 roku.  

 

 

Protokołowała A. Janowska  

 

      WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY 

        Łukasz Chorzępa 


